
Referat fra møde i opgaveudvalg 
29. februar 2024

§ 17, stk. 4 opgaveudvalg om etablering af kollektive og klimaneutrale 
varmeløsninger i Allerød Kommune

Dagsordenspunkter
• Velkomst 
• Fælles drøftelse af oplæg til dialogmøde
• Tilrettelæggelse af dialogmøde
• Fælles opsamling
• Fælles drøftelse af anbefalingernes form
• Opsamling og afrunding



Formål med mødet
- indholdsdrøftelse af forestående dialogmøde 

- indledende drøftelser af anbefalingerne, herunder form og retning 



Fælles drøftelse af oplæg til Borgerworkshop

Deltagerne drøftede både i plenum og i grupper, hvordan indhold og format af det forestående 
dialogmøde skulle gennemføres. Herunder hvordan gruppen på den bedst mulige måde, kan 
interagere med borgerne, sådan at deres input, refleksioner og holdninger kan tages med i det videre 
arbejde med anbefalingerne til byrådet.



Drøftelse
• Der blev særligt arbejdet på hvordan der 

kan sættes retning, som favner alle 
borgere der gerne vil være en del af en 
kollektiv løsning, men også for de 
borgere, som ønsker en individuel 
løsning. 

• Fordele og ulemper for både den enkelte 
husstand og for kollektivet blev drøftet, 
herunder ift. støj, udseende, 
forsyningssikkerhed, 
grundvandspåvirkning, økonomi mv..



Drøftelse omkring inddragelse af 
borgere den 10. april
• Udvalget blev enige om, at anvende Slido til at 

engagere de borgere, som deltager i dialogmødet. 

• Slido er en cloudbaseret platform til at generere 
spørgsmål og svar, som deltagerne løbende kan 
følge med i.

• Der skal undervejs i dialogmødet, stilles en række 
spørgsmål, hvor borgerne tilkendegiver deres 
holdninger/refleksioner.

• Borgernes input vil udvalget tage med i det videre 
arbejde med anbefalingerne til byrådet.



Anbefalingernes form

• De formelle rammer omkring anbefalingerne blev præsenteret for 
udvalget, herunder at udvalget ikke har beslutningskompetence.

• Herefter blev udvalget bedt om at drøfte, 
• Hvad er det vigtigste, som skal tages med i det videre arbejde med 

anbefalingerne?



Anbefalingernes form
- Hvad er det vigtigste, som skal tages med i det videre arbejde med anbefalingerne?
En åben plenumdiskussion hvor også fordele og ulemper ved enkelte udsagn blev drøftet….

”Vi skal sikre, at politikerne 
bliver mere ambitiøse på 

borgernes vegne”
”Mange varmepumper 
betyder meget varmetab 
– arbejde for at minimere 
spildvarme...”

”Vi skal afgrænse os fra at 
beskæftige os med de 
individuelle løsninger i 
anbefalingerne”

”vi skal anbefale, at der laves en 
geografisk afgrænsning, så alle ved, 
hvilke områder det er vi snakker 
om, som har potentiale for 
kollektive løsninger”

”Allerød må ikke være 
bundet af ét selskab. Den 
der kan byde ind med 
den bedste løsning skal 
tilbydes opgaven...”

”Anbefalingerne bør 
indeholde noget omkring 
understøttelse af 
energifællesskaber”

Ovenstående er udsnit af udsagn i forbindelse med drøftelserne.



Afsluttende

• Formanden takkede for gode 
drøftelser og refleksioner omkring 
både dialogmødet og arbejdet med 
anbefalingerne.
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